
 
 

 
Inspreeknotitie Oriënterende Commissievergadering Samenleving 13-04-2017 
agendapunt 9. “Harmonisatie en bezuinigingen groene sportvelden”. 

 
De afgelopen jaren is uitvoerig met alle sportverenigingen in de gemeente Medemblik 
overleg gevoerd over de harmonisatie en bezuinigingen op de groene sportvelden.  
De invulling van de bezuiniging op de onderhoudskosten zoals die door de raad is 
vastgesteld, is een moeizaam proces gebleken. De insteek van de gemeente is altijd geweest 
om de onderhoudswerkzaamheden over te dragen van de gemeente naar de verenigingen. 
Gedurende het proces is de invulling van deze werkzaamheden zoals die bij SEW en 
Spartanen gebeurd, als voorbeeld aangehaald. Beide verenigingen hebben nu bijna 25 jaar 
ervaring met het zelf onderhouden van de velden en het omliggende groen en hebben 
aangetoond dat deze opzet succesvol kan zijn. De vele vrijwilligers hebben niet alleen hun 
hart en ziel gelegd in het goed onderhouden van het complex, maar nemen hun expertise uit 
een vroeger beroepsleven mee. Deze expertise is onmisbaar en zeker onbetaalbaar voor een 
vereniging. Niet alleen qua uitvoering van de werkzaamheden, maar zeker uit de financiële 
kosten die beide verenigingen de gemeente hebben bespaard gedurende deze periode, blijkt 
het succes van dit model. Bijkomstig voordeel van het zelf uitvoeren van het onderhoud, is 
het in eigen regie hebben van de werkzaamheden. De vrijwilligers kunnen hun eigen 
planning maken en hoeven hiervoor alleen rekening te houden met de sporters. Er is 
daarnaast geen afhankelijkheid van derden over hoe en wanneer de werkzaamheden 
worden uitgevoerd. 
Vanwege deze succesvolle overdracht van werkzaamheden, waren wij in de veronderstelling 
dat de gemeente dit model zou hanteren bij het uiteindelijke voorstel voor de harmonisatie 
van onderhoudswerkzaamheden. 
 
Wij zijn dan ook enigszins verbaasd dat in het voorstel alleen de uitvoering van het 
verzorgend onderhoud bij de verenigingen wordt neergelegd. Een stap terug wat ons 
betreft. In de huidige participatiemaatschappij hadden wij verwacht dat de gemeente het 
gehele onderhoud, verzorgend en technisch, bij de verenigingen zou neer leggen. Het 
bewezen succesvolle model zoals dat van toepassing is bij SEW en Spartanen wordt zo 
volledig teniet gedaan. De gerealiseerde bezuinigingen worden nu omgezet in extra 
onderhoudskosten voor de gemeente. Met het volledig neerleggen van het onderhoud, 
verzorgend en technisch, bij de verenigingen, zou op de korte en zeker op de lange termijn 
een veel grotere en structurele bezuiniging gerealiseerd kunnen worden.  
 
Een ander aspect hiervan is dat het vrijwilligerswerk sociaal en maatschappelijk van groot 
belang is. Een aspect dat wordt onderschreven door de gemeente, die de vrijwilliger hoog in 
het vaandel heeft staan. In het huidige voorstel wordt het vrijwilligerswerk ontmoedigd en in 
plaats van een bijdrage voor de samenleving zullen deze vaak (vroeg) gepensioneerde 
inwoners op een andere wijze hun tijdsbesteding moeten zoeken. Een tijdsbesteding die niet 
alleen de gemeente, maar de gehele maatschappij geld gaat kosten. Vrijwilligerswerk zorgt 
er namelijk voor dat je mentaal en fysiek vitaal blijft. 
 
Spartanen heeft altijd positief tegenover een acceptabele oplossing gestaan en heeft de 
afgelopen jaren constructieve bijdragen geleverd om deze harmonisatie tot ieders 
tevredenheid in te richten. De afgelopen 25 jaar hebben wij onze uiterste best gedaan de 



 
 

onderhoudskosten voor de gemeente Wognum/klein Medemblik/groot Medemblik zo laag 
mogelijk te houden. Wij hebben becijferd dat deze inspanning de gemeente gedurende deze 
periode een bedrag van EUR 250.000,- bespaard heeft aan onderhoudskosten. Daarnaast 
heeft Spartanen op eigen kosten structurele aanpassingen op het complex aangebracht 
waardoor het complex onderhoudsarm is gemaakt.  
 
Kijkend naar het huidige voorstel, blijkt er weinig waardering voor deze besparing. De huur 
voor de velden gaat met zo’n 95% omhoog en de subsidie die wij gaan ontvangen voor het 
uitvoeren van zowel verzorgend als technisch onderhoud gaat met bijna € 1.000,-- omlaag. 
En dat is dan de uitkomst van het aangepaste 2e voorstel waarbij de vergoeding voor het 
technisch onderhoud op basis van 65% van de gecalculeerde kosten is gesteld in plaats van 
op basis van de kaders van de raad zoals die in het 1e voorstel zijn gehanteerd. 
Daarbij moet ook nog rekening gehouden worden met het feit dat de afgelopen jaren de 
subsidie die we ontvingen voor het uitvoeren van het onderhoud niet geïndexeerd is. En op 
basis van deze niet geïndexeerde bedragen worden nu de aanpassingen gedaan.  
 
Daarnaast willen wij uitdrukkelijk vermelden en eigenlijk ook opgenomen zien in het voorstel 
dat wij de komende jaren met hogere onderhoudskosten geconfronteerd zullen worden. 
Komende zomer wordt er bij Spartanen een tweede kunstgrasveld aangelegd. Dit 
kunstgrasveld zal voorzien worden van een infill van kurk. De keuze voor kurk is bepaald, 
mede gelet op de maatschappelijke discussie die er de afgelopen maanden is geweest over 
de rubberen korrels die als infill worden gebruikt op de huidige kunstgrasvelden. Echter is 
deze infill van kurk niet alleen duurder qua aanschaf, maar levert ook qua onderhoudskosten 
een verhoging van zo’n 2 tot 3 duizend EURO per jaar. De onderhoudskosten, en daaraan 
gerelateerde vergoeding, vallen dus aanmerkelijk hoger uit dan bij rubberen kunstgrasvelden 
waarmee in het voorstel is gerekend. Wij zouden graag zien dat het voorstel wordt 
aangepast en voorziet in een passende vergoeding voor deze hogere onderhoudskosten bij 
kunstgrasvelden met een infill van kurk. 
 
Alles beschouwend zien wij nu een voorstel waarbij vooral rekening is gehouden met de 
verenigingen die hebben aangegeven alleen het verzorgend onderhoud te willen uitvoeren.  
Wij zijn verbaasd en eerlijk gezegd teleurgesteld in de keuzes die genomen zijn in het 
voorstel. De bezuinigingsdoelstellingen zullen ongetwijfeld gerealiseerd worden hierdoor, 
maar het is wat ons betreft een gemiste kans om de harmonisatie van het onderhoud van de 
velden, voor nu en in de toekomst op de juiste wijze in te vullen. 
 

Als laatste wil ik u nog wat bedragen meegeven die voor zichzelf spreken.  
Volgens het kostenonderzoek dat bureau Riet heeft uitgevoerd in opdracht van de 
gemeente, bedragen de kosten die de gemeente kwijt zou zijn bij het volledig uitvoeren van 
het verzorgende en technisch onderhoud bij Spartanen per jaar € 32.973. Spartanen krijgt 
hiervoor in het nieuwe voorstel  een vergoeding van € 11.780. 
De totale jaarlijkse onderhoudskosten van de gemeente bedragen € 265.283. Als alle 
verenigingen zelf het  verzorgende en technisch onderhoud zouden uitvoeren, zou dit de 
gemeente € 196.121 aan vergoedingen kosten, een besparing van € 69.000…..per jaar. 
 
 
 




